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釉基质蛋白在口腔医学领域中的应用进展

项陈洋1综述 张凌琳2，3 李伟2审校

1.宁波口腔医院儿童口腔科宁波315010|2.口腔疾病研究国家重点实验室， 四川大学； 3.四川大学华西口腔医院牙体牙髓病科成都610041

Application progress of enamel matrix protein in the area of stomatology

Xiang Chenyang1, Zhang Linglin2，3, Li Wei2.

1. Dept. of Pediatric Dentistry, Ningbo Stomatological Hospital, Ningbo 315010, China; 2. State Key Laboratory of Oral Diseases, Sichuan University, 
Chengdu 610041, China; 3. Dept. of Conservative Dentistry and Endodontics, West China Hospital of Stomatology, Sichuan University, Chengdu 610041, 
China

● 摘要  

● 图/表  

● 参考文献  

● 相关文章  

  

 全文: PDF (173 KB)   HTML 输出: BibTeX | EndNote (RIS)      背景资料 

摘要 

釉基质蛋白（EMP）是牙胚发育过程中由上皮根鞘分泌的一组蛋白质，具有促进牙骨质形成、牙周膜细胞增殖和骨诱导的能力。本文就

EMP 的生物学功能、应用疗效和临床应用安全性等研究进展作一综述。 
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Abstract： 

Enamel matrix proteins（EMP） are the proteins secreted by epithelial root sheath during the process of teeth 

development. It can promote the regeneration of cementum, the proliferation of periodontal ligament cells and the 

induction of bone. Starting from the biological function of EMP, this review will introduce the application progress of 

EMP in the area of stomatology.
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